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Wysoka Rado,
przedstawiajàc Paƒstwu projekt bud˝etu na 2011 rok nie ukry-

wa∏em, ˝e b´dzie to bud˝et trudny w realizacji, wymagajàcy wyjàt-
kowej dyscypliny i gospodarskiego podejÊcia przy jego realizacji.
Przypomn´ tylko, ˝e w uchwalonym 29 grudnia 2010 r. dokumencie
Rada Miejska okreÊli∏a dochody bud˝etowe w wysokoÊci 39.820.413
z∏, a wydatki bud˝etowe w wysokoÊci 47.575.655 z∏. Zaplanowano
deficyt bud˝etowy w wysokoÊci 7.755.242 z∏, który pokryty mia∏ byç
przychodami z emisji obligacji komunalnych. W trakcie realizacji
bud˝etu jego deficyt obni˝ony zosta∏ o kwot´ 4.850.000 z∏ i pozosta∏
na poziomie 2.905.242 z∏. Planowane dochody bud˝etowe zreali-
zowane zosta∏y w 109,09 %, a ich wykonanie wzros∏o o 19,18 %
w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Wydatki
bud˝etowe zrealizowane zosta∏y w 89,50 %, a wykonanie ich by∏o
wy˝sze o 3,47 % w stosunku do analogicznego okresu roku poprzed-
niego. W okresie sprawozdawczym wypracowana zosta∏a nadwy˝ka
bud˝etowa w wysokoÊci 4.489.918,29 z∏, przy planowanym deficycie
2.905.242 z∏.

Obni˝enie dochodów i wydatków bud˝etowych w odniesieniu
do kwot przyj´tych w bud˝ecie by∏o wynikiem nieotrzymania kwoty
6.339.685 z∏ od Marsza∏ka Województwa na realizacj´ dwóch
zadaƒ inwestycyjnych: „Odnowa funkcji publicznych zdegradowa-
nych terenów uzdrowiskowych” i „Rewitalizacja dawnego budynku
kina „Zdrój” wraz z jego adaptacjà na siedzib´ Miejskiego Centrum
Kultury i Miejskiej Biblioteki Publicznej”. Pomimo ca∏kowitej rea-
lizacji drugiego z wymienionych zadaƒ w dalszym ciàgu oczekujemy
na przekazanie Êrodków zagwarantowanych przez Zarzàd Woje-
wództwa, a otwartà wcià˝ pozostaje sporna kwestia korekty przyz-
nanej kwoty, które do chwili obecnej nie rozstrzygnà∏ Urzàd Za-
mówieƒ Publicznych.

Od kilku miesi´cy informuj´ Paƒstwa o niezadowalajàcym po-
st´pie prac przy wykonywaniu zadania „Odnowa funkcji publicznych
zdegradowanych terenów uzdrowiskowych” i problemach, na jakie

napotykamy w realizacjach z firmà Gutkowski. W chwili obecnej,
gdy zaawansowanie prac przekroczy∏o 90%, wcià˝ wyst´pujà pro-
blemy o charakterze organizacyjnym, a przede wszystkim o charak-
terze finansowym. To spowodowa∏o, ˝e wi´kszoÊç firm podwyko-
nawczych opuÊci∏a prace budów powodujàc kolejne spowolnienie
w realizacji prac. Na ostatniej naradzie inwestycyjnej wykonawca
okreÊli∏ kolejny termin zakoƒczenia prac na 14 sierpnia. O wszelkich
problemach i zmianach terminów informuj´ Zarzàd Województwa
uzyskujàc ka˝dorazowo akceptacj´ nowych terminów sfinalizowania
tego zadania.

Z przyczyn niezale˝nych od tutejszego Urz´du nie zosta∏y tak-
˝e zrealizowane dwie inwestycje drogowe: budowa odwodnienia
i nawierzchni ul. Rolnej i bocznej drogi, stanowiàcej ciàg ul. Wojska
Polskiego. W obu przypadkach, po protestach mieszkaƒców, sprawy
zosta∏y skierowane do Urz´du Wojewódzkiego - sprawa ul. Rolnej
i do sàdu powszechnego - sprawa ul. Wojska Polskiego. Po uzyskaniu
rozstrzygni´ç, mam nadziej´ na wykonanie obu inwestycji.

Wysoka Rado, nieprzypadkowo rozpoczà∏em swoje wystàpienie
od przedstawienia zadaƒ, których nie uda∏o si´ wykonaç z przyczyn
niezale˝nych ode mnie, czy podleg∏ych mi pracowników. Tak˝e
kwestie rozliczeƒ z Urz´dem Marsza∏kowskim mogà dawaç wra˝enie
zaniedbaƒ z naszej strony. Pragn´ jednak podkreÊliç, ˝e wszelkie
uwagi, czy wàtpliwoÊci Urz´du Marsza∏kowskiego wyjaÊniamy nie-
zw∏ocznie, stàd dziwiç musi tempo kontroli dokumentów i proces
przekazywania Êrodków finansowych, choç w tej kwestii Ciechocinek
nie jest absolutnie odosobniony.

Szanowni Paƒstwo, przygotowujàc projekt bud˝etu na 2011 rok
stara∏em si´, aby uwzgl´dniç w nim nie tylko zadania obowiàzkowe,
których wykonanie przypisane jest samorzàdowi stopnia podstawo-
wego, ale tak˝e mo˝liwie najwi´kszà iloÊç zadaƒ, o realizacj´ której
wnioskowaliÊcie Paƒstwo, kierownicy podleg∏ych mi jednostek, czy
referatów Urz´du Miejskiego. Dlatego dokonujàc wyboru zadaƒ
zawsze kierowa∏em si´ przes∏ankà ich celowoÊci, spe∏nieniem
oczekiwaƒ mieszkaƒców Ciechocinka, potrzebà realizacji zadaƒ
podnoszàcych atrakcyjnoÊç naszego miasta, zapewniajàcych jego
rozwój. I wreszcie przes∏ankà racjonalnego, gospodarskiego
wydatkowania Êrodków bud˝etowych.

Pozwol´ sobie tylko has∏owo wymieniç niektóre z zadaƒ zrealizo-
wanych w 2011 roku. Wykonanie dokumentacji technicznych na
budow´ odwodnienia i nawierzchni ulicy Rolnej, Wojska Polskiego,
KoÊciuszki, S∏owackiego, drogi dojazdowej do cmentarza komunal-
nego. Zrealizowano budow´ kolektora deszczowego i nawierzchni
ul. ̊ ytniej, S∏oƒsk Górny na odcinku od Mickiewicza do ul. S∏oƒskiej,
ul. Kolejowej, Blacharskiej i Gronowej, fragmentu ul. Lorentowicza.
Wybudowano ponad 2,4 tys. m² nowych nawierzchni chodników
i wyremontowano ponad 1,5 tys. m² chodników i placów. Rozpocz´∏a
si´ realizacja zadania „Przebudowa, remont parkingu, budowa
pola namiotowego i campingowego wraz z infrastrukturà i zaple-

Absolutorium dla Burmistrza Miasta
Leszka Dzier˝ewicza

Najistotniejszym zagadnieniem poruszanym podczas sesji Rady Miejskiej, która odby∏a si´ 25 czer-
wca br. by∏o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Leszkowi Dzier˝ewiczowi za realizacj´ ubieg∏orocznego
bud˝etu. Radni wys∏uchali sprawozdania Burmistrza, które zamieszczamy poni˝ej. Za udzieleniem ab-
solutorium g∏osowa∏o 14 radnych, a jeden by∏ przeciwny.
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czem gastronomicznych i sanitarnym, oÊwietleniem oraz budowà
przystanku autobusowego”. Zadanie zostanie zrealizowane do koƒ-
ca lipca, zgodnie z podpisanà umowà. W 2011 roku zakoƒczona
zosta∏a i rozliczona budowa 18 mieszkaƒ socjalnych na terenie
przylegajàcym bezpoÊrednio do obszaru cmentarza komunalnego.
Podobnie jak ka˝dego roku, przeprowadzane by∏y tak˝e remonty
gminnej substancji mieszkaniowej w zakresie m.in. wymiany sto-
larki okiennej i drzwiowej, remontów pieców, napraw dachów, in-
stalacji centralnego ogrzewania, wodno-kanalizacyjnych itp. Zakoƒ-
czone zosta∏y negocjacje i wykupione grunty pod urzàdzenie pasa
drogowego ul. Piaskowej, która pozwoli na po∏àczenie osiedla Zwiàz-
kowiec i osiedla Rewersowo nowym ciàgiem drogowym. Rozpocz´to
tak˝e wykupy gruntów w celu urzàdzenia drogi dojazdowej do oczysz-
czalni, zapewniajàc mo˝liwoÊç dojazdu ci´˝kiego taboru samocho-
dowego drogà po∏o˝onà w znacznej odleg∏oÊci od t´˝ni nr 2.

23,22 % zrealizowanych wydatków przeznaczonych zosta∏o
w naszym mieÊcie na cele oÊwiatowe. ¸àcznie na utrzymanie
dwóch placówek przedszkolnych oraz dwóch szkó∏ wydatkowana
zosta∏a kwota 8.121.813,64 z∏. W dziale tym wykonano w 100%
wszystkie obowiàzkowe zadania oÊwiatowe, a dodatkowo tradycyjnie
dokonywano zakupu wyposa˝enia, realizowano zadania o charak-
terze gospodarczym, które s∏u˝yç mia∏y poprawie bezpieczeƒstwa,
wygody, estetyki naszych placówek. W Szkole Podstawowej nr 1 na
przestrzeni 2011 roku przeprowadzono remont dwóch sal lekcyjnych.
W Gimnazjum wykonano remont szatni, instalacj´ sanitarnà, no-
wy system antenowy. W Przedszkolu Samorzàdowym Nr 1 dokonano
naprawy schodów zewn´trznych, a w Przedszkolu Samorzàdowym
Nr 2 wyremontowano szatni´, pod∏ogi w salach 1, 2, 4, 5. DziÊ
ciechociƒskie placówki, o czym mo˝emy mówiç z pewnà satysfakcjà,
sà bezpieczne, wygodne, nowoczesne, bardzo dobrze wyposa˝one.

Podobnie jak ka˝dego roku, tak˝e rok ubieg∏y by∏ czasem realiza-
cji bardzo skomplikowanych zadaƒ z zakresu pomocy spo∏ecznej.
Zadania te w stosunku do zaplanowanych Êrodków wykonano
w 96,55 % planu, a realizacja zadaƒ przez MOPS poch∏on´∏a kwot´
4.824.633,52 z∏. OÊrodek prowadzi∏ dzia∏ania w zakresie Êrodowis-
kowej pomocy spo∏ecznej, us∏ug w zakresie wy˝ywienia, pomocy
us∏ugowej, wyp∏at Êwiadczeƒ rodzinnych, wyp∏at Êrodków alimen-
tacyjnych, stypendiów oÊwiatowych, wyp∏at zasi∏ków i udzielania
pomocy w naturze. Pomocà ciechociƒskiego oÊrodka obj´tych by∏o
598 rodzin. Tak˝e i tutaj wykonywane by∏y zadania o charakterze
gospodarczym, gdzie zgodnie z sugestià Pani kierownik oÊrodka
wykonano nowà instalacj´ wentylacyjnà w kuchni.

Dzia∏ 900 „Gospodarka komunalna i ochrona Êrodowiska” to
wydatkowanie kwoty 5.627.477,05 z∏. W ramach realizacji wniosku
MPWiK zakupiona zosta∏a stacja zlewna dla ciechociƒskiej oczysz-
czalni Êcieków. Zrealizowane zosta∏y zadania zwiàzane z utrzyma-
niem terenów zielonych, zakupem materia∏ów do nasadzeƒ, oÊwie-
tleniem ulic. W dziale tym wydatkowano Êrodki finansowe na re-
alizacj´ zadaƒ inwestycyjnych, w tym przebudow´ oÊwietlenia ul.
Pi∏sudskiego za kwot´ 269.366,88 z∏ i ul. Mickiewicza od ul. Widok
do ul. Kosmonautów za kwot´ ponad 505 tys. z∏. Wykonana tak˝e
zosta∏a dokumentacja oÊwietlenia dla ul. S∏onecznej. Zadanie to
w ramach niewygasajàcych wydatków zrealizowane zosta∏o w pierw-
szym pó∏roczu bie˝àcego roku. Zakoƒczono i rozliczono budow´
fontanny Windsor w obszarze Parterów Hellwiga, która to budowa
poch∏on´∏a wydatki w wysokoÊci 303.690,60 z∏. Na zagospodarowa-
nie terenu wokó∏ fontanny wydatkowana zosta∏a kwota 148.191 z∏.

W roku 2011 przeprowadzono konserwacj´ rowów melioracyj-
nych. Chcia∏bym przypomnieç, ˝e by∏ to doÊç szczególny rok, kiedy
ze wzgl´du na wysoki poziom wód gruntowych woda pojawia∏a si´
w piwnicach, gara˝ach niektórych budynków na terenie miasta.
To spowodowa∏o koniecznoÊç przeprowadzenia konserwacji rowów
w trybie awaryjnym. Niestety, obecnie obowiàzujàce przepisy mocno
wià˝à nam r´ce i efekty dzia∏aƒ na odcinkach nale˝àcych do gmi-

ny nie przynoszà oczekiwanych rezultatów ze wzgl´du na fakt, i˝
w innych miejscach te rowy sà zaroÊni´te lub po prostu zasypane.
W roku ub. kontynuowano równie˝ proces przebudowy i rozbudowy
sieci monitoringu s∏u˝àcy poprawie bezpieczeƒstwa w naszym
mieÊcie.

Znaczàce Êrodki finansowe w 2011 roku wydatkowane zosta∏y
na realizacj´ zadaƒ z zakresu organizacji kultury i ochrony dziedzi-
ctwa  narodowego. Poch∏on´∏y one ∏àcznie kwot´ 4.378.106,55 z∏.
Przeznaczone by∏y na utrzymanie Teatru Letniego, Muszli Koncer-
towej, na dotacje dla Miejskiego Centrum Kultury i Miejskiej Biblio-
teki Publicznej. Znaczne Êrodki wydatkowane zosta∏y na organizacj´
imprez. W tej kwocie znalaz∏y si´ równie˝ pieniàdze na pokrycie
zobowiàzaƒ wobec firmy „Ciep∏ownik”, wykonujàcej zadanie pn.
Rewitalizacja dawnego budynku kina „Zdrój” i w ub. roku na ten
wydatkowana by∏a kwota 3.327.097,92 z∏. Zakoƒczenie tej inwestycji
nastàpi∏o w styczniu br. i obiekt funkcjonuje bez problemów.

Dzia∏ „Kultura fizyczna” poch∏onà∏ kwot´ blisko 1,5 mln z∏
i Êrodki zosta∏y przeznaczone na zakoƒczenie remontu budynku
szatni na stadionie miejskim. W ramach tych Êrodków zrealizowano
budow´ zaplecza socjalnego dla „Orlika”. Wybudowano p∏yt´ beto-
nowà dla potrzeb utworzenia przy hali sportowej skateparku. Fi-
nansowano dzia∏alnoÊç statutowà OSiR-u.

W okresie sprawozdawczym zorganizowanych zosta∏o bardzo
wiele imprez promujàcych nasze miasto, podnoszàcych jego atrak-
cyjnoÊç, a w∏aÊciwie atrakcyjnoÊç jego oferty. Obok dzia∏aƒ marke-
tingowych przeprowadzonych przez Biuro Promocji, przedsi´wzi´cia
s∏u˝àce promocji podejmowa∏y MCK, Urzàd Miejski, OSiR oraz
firmy zewn´trzne, które wespó∏ z Urz´dem Miejskim i Miejskim
Centrum Kultury przeprowadzi∏y na przestrzeni ub. roku ponad
60 imprez. Na podkreÊlenie zas∏uguje nadzwyczajna aktywnoÊç
OÊrodka Sportu i Rekreacji, który w 2011 roku zorganizowa∏ blisko
120 imprez o charakterze sportowym, zabawowym. MyÊl´, ˝e powo-
∏anie tej jednostki by∏o jednym z najbardziej trafnych posuni´ç,
jakie uda∏o si´ w ostatnim czasie podjàç.

Pragn´ tak˝e przypomnieç, ˝e rok 2011 by∏ rokiem wyjàtkowo
du˝ej iloÊci jubileuszy, które obchodzone by∏y w naszym mieÊcie,
z jubileuszem 175-lecia jako wiodàcym i to tak˝e spowodowa∏o,
˝e przygotowaliÊmy szczególny, bardzo interesujàcy i atrakcyjny
program obchodów tych uroczystoÊci.

Mam nadziej´, ˝e wykonane w 2011 roku zadania zapisane
w bud˝ecie ubieg∏orocznym, a w pe∏nej szczegó∏owoÊci opisane
w sprawozdaniu, uzyska∏y Paƒstwa akceptacj´. Przedstawiajàc
obszerny materia∏ z wykonania bud˝etu roku ubieg∏ego stara∏em
si´, aby by∏ on przygotowany przejrzyÊcie, rzetelnie, w sposób po-
zwalajàcy wypracowaç Paƒstwu opini´ dotyczàcà jego realizacji
i tak, aby umo˝liwiç Paƒstwu ocen´ racjonalnego gospodarowania
Êrodkami publicznymi. Pozwólcie wi´c Paƒstwo, ˝e w tym miejscu
skieruj´ s∏owa podzi´kowaƒ dla wszystkich, którzy na przestrzeni
roku 2011 wspó∏pracowali ze mnà s∏u˝àc swojà wiedzà, doÊwiad-
czeniem. Ceni´ sobie bardzo wysoko Paƒstwa zaanga˝owanie,
màdre, racjonalne pomys∏y s∏u˝àce rozwojowi naszego miasta.
Dzi´kuj´ wszystkim kierownikom jednostek organizacyjnych gminy,
prezesom spó∏ek gminnych i Paƒstwa pracownikom za Wasze
zaanga˝owanie w rozwiàzywaniu cz´sto trudnych i z∏o˝onych
problemów. Pi´knie dzi´kuj´ moim najbli˝szym wspó∏pracownikom
- pracownikom Urz´du Miejskiego za pomoc w koordynacji tak
wielu zadaƒ, za Waszà ofiarnoÊç, sumiennoÊç, ogromny wk∏ad
pracy i cz´sto niepoliczone nadgodziny, zawsze z has∏em s∏u˝by
na rzecz lokalnej spo∏ecznoÊci. Chcia∏bym za przygotowanie bardzo
szczegó∏owego, profesjonalnego materia∏u, mam na myÊli sprawo-
zdanie, podzi´kowaç Pani Skarbnik.

Wyra˝am nadziej´, ˝e dalsza z Paƒstwem wspó∏praca dla dobra
Ciechocinka b´dzie si´ rozwija∏a ku satysfakcji obu stron. Prosz´
o przyj´cie sprawozdania i udzielenie absolutorium.


